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                                                Se indstikket
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Efter den dejlige jul kommer
den  flade januar
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Har du været til fredagsbar? Dette er, hvad du går glip af
side 7

Se, hvordan du klarer dig på side 6
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Vælgerne flygter fra SF

Hvad mener
du om SF i
øjeblikket?

Flere lærerstudrende er ikke tilfredse
med SF's nye udlændingepoltik og
siger, at SF ikke får deres stemme til
det kommende folketingsvalg. Men
de vil dog stadig stemme på rød blok.

*  SF er i øjeblikket
Danmarks 4. største parti

* SF har i de seneste år
oplevet en stor fremgang

* Over 200 medlemmer har
meldt sig ud af SF i den
sidste måned

* Enhedslisten og Radikale
Venstre ser ud til at få en
del af SF's vælgere

AF Matias Rona

AF Matias Rona

"Det SF, jeg
stemte på i
2007, er ikke
det SF jeg ser  i

"Man har i
dansk politik to
muligheder i
dag..."

"Jeg vil stemme
Enhedslisten
ved næste
folketingsvalg"

Søren,  48 år

Studerende på Frede-
riksberg
- Jeg stemte SF i 2007, men
regner ikke med at gøre
det ved næste folketings-
valg, pga. deres mang-
lende afstandstagen fra
regeringens pointsystem.

lærermiljøet, der forsat
stemmer SF, selvom de
ikke er enige i deres nye
udlændinge politik. Man
har i dansk politik to
muligheder i dag, Radi-
kale og Enhedslisten, siger
Peter Ahm, der åbner for
en snak om, hvor han
ville sætte sit kryds næste
gang, han

Lærer på Nordgårds-
skolen
- Jeg er ikke enig i SFs nye
udlændingepolitik, men
jeg mener ikke, jeg har
andre alternativer at
stemme på.

skal til valg. Også Anne
Feltsen fra Frederiksberg,
vil godt afsløre, hvad hun
vil stemme i stedet for SF:
Jeg vil stemme enheds-
listen næste gang. Dermed
er der sandsynligvis nogle
partier der vil nyde godt
af krisen i SF, højst
sandsynligt Radikale Ven-
stre og Enhedlisten. Helle
Thorning, formand for
Socialdemokraterne, kan
formentlig også ånde let-
tet op, da det lader til at
lærer og lærerstuderende,
fortsat vil stemme på
hendes støttepartier.

Lærermiljøet
Det er alment kendt, at
man finder en stor del af
SF's faste vælgere rundt
omkring på landets

Ifølge en række lærer-
studerende lider SF i
øjeblikket af massiv
vælgerflugt pga. partiets
nylige opbakning til, eller
manglende afstandstagen
fra, regeringens nye
forslag om et pointsystem,
der skal afgøre om
udlændinge kan komme
ind i landet i sager om
familiesammenføring. SF
har ellers i de sidste
mange år oplevet en stor
fremgang i både partiets
medlemstal og i antal
stemmer ved folketings-
valget.

seminarier og i de danske
folkeskoler, men også her
er tilslutningen faldende
blandt en del vælgere. Jeg
stemte SF i 2007, men
regner ikke med at gøre det
ved næste folketingsvalg,

læreruddannelsen på Fre-
deriksberg. Hans skifte
væk fra SF skyldes en
lang række ændringer i
partiet over de sidste par
år. Spørger man videre i
lærermiljøet, viser det sig,
at flere har det på samme
måde, og altså ikke kun
skrotter SF pga. sagen
med udlændingepolitik-
ken, men fordi de mener,
at meget af SFs politik har
ændret sig markant siden
2007. SF har ændret en del
politik siden 2007, og nu er
det så kulmineret med
deres nye holdninger til
udlændingepolitikken.
Derfor mener jeg, at jeg
bliver nødt til at finde et
alternativ,

pga. deres manglende af-
standstagen fra regerin-
gens pointsystem , siger
Anne Feltsen, studerende
fra læreruddannelsen på
Frederiksberg til Semi-
news. Det viser sig dog, at
nogle studerende har gået
med tanken om at skifte
fra SF i lang tid. Det SF,
jeg stemte på i 2007, er ikke
det SF, jeg ser i dag.
Partiet har gennem læng-
ere tid drejet sig mere og
mere mod højre. Dansk
Folkeparti har i mange år
fortalt en løgn så mange
gange, at selv SF snart
også tror, det er rigtigt,
siger Peter Ahm, som
også er studerende på

siger Christoffer Theil-
gaard, studernde fra
læreruddannelsen Zahle i
København. Så der lader
til at være enighed på
tværs af de to uddan-
nelsessteder.

Hvem får stemnerne?
Man kan også finde

Vi har snakket med tre
lærerstuderende og en
færdiguddannet lærer for
at høre deres mening om
SF's manglende afstand-
tagen til regeringens nye
pointsystem. De konklu-
derer alle 4 at de er imod
det nye forslag. Men når

det kommer til, om de vil
stemme på dem ved næste
folketingsvalg, er de ikke
enige. De lærerstuderende
vil ikke stemme på partiet
næste gang, hvorimod at
den færdiguddannede læ-
rer fortsat vil stemme SF.

færdiguddannede lærere,
der er utilfredse med SFs
nye kurs: Jeg er ikke enig i
SFs nye udlændinge-
politik, siger Søren
Hansen Rona, lærer og
tillidsrepræ-sentant på
Nordgårds-skolen i Nykø-
bing Sj, og fort-sætter:
Men jeg mener ikke, jeg
har andre alternativer at
stemme på. Højre side er
helt ude-lukket, og til
venstre mener jeg ikke, der
er andre alternativer end
SF, selvom jeg ikke er enig
i deres udlændingepolitik.
Han vil fortsat stemme
SF, da han mener at
alternativerne til SF sim-
pelthen er endnu værre,
og der er folk i det danske

Elev fra lærer-
uddannelsen Zahle
- SF har ændret en del
politik siden 2007, og nu er
det så kulmineret med
deres nye holdninger til
udlændingepolitikken.
Derfor mener jeg, at jeg
bliver nødt til at finde et
alternativ.

Studerende på Frede-
riksberg
- Det SF jeg stemte på i 07
er ikke det SF jeg ser i
dag. Partiet har gennem
lang tid drejet sig mere og
mere mod højre. Derfor
har man i dansk politik to
muligheder i dag, Radi-
kale og Enhedslisten.

Anne , 25 år Christoffer, 21 år Peter , 22 år

Ansvarshavende redaktør for denne avis er: Kenneth Reinecke Hansen. Ansvaret omfatter ethvert krav, som i forbindelse med medieansvarsloven kan eller skal rettes mod den
ansvarshavende redaktør, herunder alle krav, som strafferetligt, medieretligt, ophavsretligt eller lignende måtte blive rettet imod udformningen og anvendelsen af tekst og illustrationer i såvel
redaktionelle tekster som annoncer. Ekstra Bladets redaktør er uden ansvar for nærværende blads indhold.
Kultur: Anne Rose Kristensen, Anni Jensen, Charlotte Heibo Christensen, Isabel Stefanie Hestbech, Lise Højer. Livsstil: Camilla Haderup Larsen, Kassia Andersen, Katrine Kjærsgaard Maglegaard,
Marie Lemann Hvidberg, Mette Illemann Jespersen, Mille Hedegaard Lauridsen, Stephanie Engstrup Dresler. Nyheder: Bashar Nassar Jasim Moham Al-Saoudi, Johannes Frederiksen, Kirsten
Vaaben Møller, Matias Rona, Morten Jensen, Simon Beukel, Stine Hansen.
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Fredagsbaren i krise
Fredagsbaren trues af lukning. Ukendte gerningsmænd har i den seneste tid terroriseret fredagsbaren. På
listen af ødelæggelser står destruktion af et toilet, planter og er par stole. Ledelsen og Kultus står
uforstående overfor problemet.

Introvejleder. Hvem, hvor og hvordan?

FOTO:  Simon Beukel. Modelfoto

Ødelæggelser:

- 1 Toilet
- 3 Planter
- 2 Stole

Ingen nye fodboldborde
Regningen ender hos
Kultus, og derved er der
ikke råd til fx nye bord-
fodboldborde . Andrea gi-
ver ligeledes sit input til,
hvordan disse førhen
ukendte problemer kunne
være opstået: : Jeg tror,
det er en socialiserings
proces, som ikke er
fuldendt. Det er svært at
vurdere, om det er folk
udefra eller folk der går
her på seminariet.

De nye førsteårsstude-
rende er meget mere
engageret end tidligere
Eftersom niveauet af de-
struktion har nået ukend-
te højder i dette efterår, er
det nærliggende at anslå,
at de nye førsteårs stu-
derende kunne bære en
del af skylden. Denne hy-
potese afviser Andrea.

Derfor er det svært at
forstille sig, det skulle
være dem. Andrea bak-
ker Thøger op i ideen om
udvikling af fredagsbaren
til en cafelignende oase,
hvor fokus ikke ligger på
druk og vild fest, som
højst sandsynligt er en
medvirkende katalysator
til hændelserne.

Praktisk gruppe er
tovholderne på alt,
hvad der rimer på intro
og hermed også ud-
vælgelsen af intro-
vejledere

En introvejleder an-
søgning skal være et
kreativ indslag om dig
selv. En ansøgning, der
fortæller noget om dig
som person, og hvad du
kan give projektet. De ting

i en ansøgning, der bliver
vægtet højest, er, at man
er udadvendt, kan social-
isere, er god til kreativ
problemløsning, og at
man arbejder godt under
pressede situationer.

"Vores vigtigste opgave
er at vælge de bedste til
jobbet."
I år skulle der vælges 50
ansøgere og 69 havde søgt.

Under udvælgelsen for-
tæller praktisk gruppe, at
de prøver at forholde sig
fuldstændigt neutralt i
forhold til venne forhold
og lignede.

Vi har mistet venner
Praktiskgruppe fortæller ,
at det at vælge folk fra
aldrig er let. Især ikke
hvis de brænder for det.
Selv om det er surt at

skulle vælge nogle fra, er
det en nødvendighed.

Praktisk gruppe fortæller
samtidig, at der hvert år
er folk, der tager deres
afvisning personligt. En-
kelte år har praktisk
gruppe oplevet at miste
venner på udvælgelses-
processen. Dette påvirker
dog ikke deres arbejde
som intro-tovholdere.

Gennem den seneste tid
har bølger af hærværk
ramt seminariet. Diskus-
sionen om mulige hær-
værksmænd har delt van-
dene. På den ene side står
de loyale studerende, som
uden tvivl peger på, at
uindbudte personer træn-
ger ind på seminariet. På
den anden side står de
tvivlende, som ikke vil
bortkaste ideen om, at når
sprutten går ind, kan
uforstående hændelser
finde sted.

Festen er slut
Der er endnu ikke fundet
nogle beviser, der under-
støtter hverken den ene
eller den anden teori.
Hvorvidt dette kan være
foregået uden nogen vid-
ner på seminariet, virker
mistænkeligt, hvilket rek-
tor Thøger udtaler:" Det er
jo svært at forestille sig, at
disse gerninger er fore-
taget, uden andre har set
det ". Hvis ødelæggelserne
fortsætter uden opklaren-
de faktorer i sagen, ser
rektor sig nødsaget til at
lukke for festlighederne.

Abefest i fredagsbaren
Vi snakkede med Thøger
om episoderne på semi-
nariet. Ifølge Thøger kan
forklaringen til det
stigende hærværk findes i
fredagsbarens stigende
popularitet. Det rygtes, at
der er abefest på Frede-
riksberg Seminarium hver
fredag. Det tiltrækker en
masse unge mennesker,

som ikke går på stedet.
Mange udefrakommende
festglade mennesker bli-
ver tiltrukket af den gode
stemning, fællesskabet og
sammenholdet, som her-
sker på studiet og især
understreges i baren om
fredagen. Thøger lægger
op til, at man kunne æn-
dre fredagsbarens omdø-
mme for på den måde at
lægge en dæmper på strø-
mmen af de udefrakom-
mende på jagt efter en god
fest. Nogle studerende sy-
nes, at alkohol kulturen
er meget voldsom. Hvis
ikke man drikker sig i
hegnet, er man unormal.
Der har været efterlyst en
afdeling i fredags baren,
hvor man kan få sig en
kop kaffe uden at behøve at
drikke sig fuld. Og uden
nødvendigvis superhøj
musik.

Dette ville give grobund
for en mere intim stem-
ning med bevarelse af
venskab og nærvær på
tværs af retningerne.

Hvad siger Kultus?
Andrea (4.årgang), som er
repræsentant for kultus,
udtalte i forbindelse med
sagen: Fra ledelsens side
har vi i Kultus fået en hen-
vendelse om, at der sker
hærværk, som ikke er sket
før. Oprydningen er ikke
lige så god. Ulykker og øde-
læggelser forekommer i
langt større grad, end
hvad vi førhen har været
vidne til.

F.v. Catrine Carøe, Simone Dissing, Tim Djursing.
FOTO: Simon Beukel
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PROFILLÆRERE- BLIVER DER JOB TIL DEM?
"Pædagogisk ledelse " og  "Special-
undervisning og tværprofessionelt
samarbejde" er de to nystartede linjer
på Læreruddannelsen Metropol. De
øvrige studerende på seminariet er
ikke klar over, at disse linjer eksis-
terer, men rektor Thøger Johnsen ved,
at de studerende på de nye uddan-
nelser er garanteret et job.

AF Stine Hansen & Kirsten
Vaaben

AF Stine Hansen & Kirsten
Vaaben

En skæv uddannelse

AF Fie Falslund

Foto: Frederik Vinther

i dag til special-
undervisning. Med et
dertil stigende antal af
diagnosticeringer inden
for de seneste år bliver
mængden af børn med
specielle behov større, alt
imens mængden af
resurser bliver mindre,
udtaler Thøger Johnsen.
Derfor er det vigtigt at få
uddannet lærere, der er i
stand til at undervise et
bredt spekter af børn og
rumme deres specielle
behov både som en del af
special- men også normal
området. Denne uddan-
nelse giver de studerende
en bred viden inden for
specialundervisning, men
de får også en viden og
forståelse for andre

Jeg valgte profillærerud-
dannelsen inden for spe-
cialundervisning og tvær-
professionelt samarbejde,
fordi kombinationen giver
fantastiske muligheder
for at skabe en blæksprut-
terolle ude i systemet.
Der er brug for folke-
skolelærere, der kan tale
flere sprog inden for det

skabe gode rammer for
disse uddannelser og
deres anderledes praktik-
ophold. Hvis der skal
skæres ned, vil det
formentlig blive indenfor
de to øvrige profillærer-
uddannelser, som i år
ikke blev oprettet pga. for
få ansøgere. Det drejer sig
om Sundhed & Science,
der har fokus på sundhed
og de naturvidenskabelige
fag og Innovation,
Æstetiske fag & Science,
som er den kreative linje.
Selv håber Thøger
Johnson, at der til den
sidstnævnte vil være flere
tilmeldinger til næste år,
da det er en linje, han
finder yderst interessant.

offentlige instanser. De
bliver ressourcepersoner
for kollegaer, der ikke
selv er i stand til at tackle
børn med specielle behov.
Dette bevirker, at man
med lige netop denne
uddannelse kommer til at
virke som en tidlig indsats
overfor både børn og
familier med både sociale,
boglige fysiske og psy-
kiske udfordringer.

Andre
profillæreruddannelser
Besparelser bliver for-
håbentlig ikke en hind-
ring for de to eksisterende
profillæreruddannelser. I
øjeblikket arbejder
Thøger Johnson hårdt på
forhandlinger, der vil

vidtfavnende sociale sy-
stem. Ikke alene kan man
fungere som lærer, men
man har også en særlig
viden og kom-petence til
at tage hånd om de skæve,
særlige tilfælde, som
kræver ekstra
opmærksomhed.
På bedste beskub skal vi
kunne samarbejde om de
børn og unge, der pas-
serer igennem de mange
lag af institutionalisering
,der finder sted i dag.

Når studerende fra første
årgang mænger sig med
studerende fra de øvrige
årgange, kommer snak-
ken hurtigt ind på, hvilke
linjefag de hver især har.
De nye profillærere står
som oftest overfor en
længere forklaring om,
hvad netop deres
uddannelse går ud på, da
mange studerende slet
ikke ved, at uddannelsen
eksisterer. Alle er de lige
chokerede, når de hører,
at nogle af profillærerne
kun kommer ud med et
linjefag at undervise i,
hvortil de ved, at
folkeskolerne helst ansæt-
ter lærere, der er
kvalificerede i 3 eller flere
linjefag. Dette får de
studerende på profil-
læreruddannelserne til at
tvivle på, om der
overhovedet er brug for
deres profession ude i
folkeskolerne.

De bliver revet væk
Thøger Johnsen er
bestemt ikke i tvivl om, at
der vil blive job til
profillærerne. Efter flere
samtaler med skoleledere
rundt om i landet får han
fuld opbakning til disse

profillæreruddannelser;
hvortil flere oven i købet
har udtalt, at de allerede
nu gerne vil skrive sig op
til at få disse lærere ud på
deres skoler. Folkeskolen,
Underviseren, Politiken
og andre nyhedsmaga-
siner sætter i øjeblikket
stort fokus på disse
profillæreruddannelser,
så Thøger er overbevist
om, at der bliver brug for
hver og én og regner med,
at der er et stærkt antal
ansøgere til disse linjer til
næste år.

Thøger Johnsen.

Er det gennemtænkt
De to nye profilud-
dannelsers bagmand er
Læreruddannelsens rek-
tor Thøger Johnsen. Idéen
til uddannelsen i pæda-
gogisk ledelse opstod,
fordi der inden for den
næste årrække vil være
mangel på skole-ledere, og
at det derfor er vigtigt at
have en ud-

dannelse, der ikke blot
tager udgangspunkt i det
faglige og pædagogiske,
men som også tager
udgangspunkt i ledelse
under hele uddannel-
sesforløbet. Da vil den stu-
derende er i stand til og
klar til at komme ud som
leder af en folkeskole.

Det tværprofessionelle
samarbejde
Specialundervisning og
tværfagligt samarbejde er
et vigtig område at fo-
kusere på, mener Thøger
Johnson. Der skal spares
en masse penge inden for
den offentlige sektor,
hvilket bl.a. går ud over
folkeskolerne. Ca. 30% af
de penge, der skydes i
folkeskolerne , går

Undervisning i dansk indskoling Foto: Frederik Vinther

>>Folkeskolen, Under-
viseren, Politikken og
andre nyhedsmagasiner
sætter i øjeblikket stor
fokus på disse profil-
læreruddannelser.<<

Foto: Frederik Vinther

- Der blev i år udbudt fire
profillæreruddannelser,
men kun to blev oprettet
pga. få for ansøgere til de
to resterende.

- "Pædagogisk ledelse" er
en af de to oprettede
uddannelser. På denne
uddannelse kommer man
ud med tre linjefag: dansk

børne-ungepsykiatri.

- Begge linjer har, som  de
fleste andre linjer
Kristendomskundskab,
Livsoplysning,
Medborgerskab  (KLM),
psykologi, pæda-gogik og
almen didaktik.

udskoling, samfundsfag og
et nyt fag - pædagogisk
ledelse.

- Specialundervisning og
tværprofessionelt
samarbejde er den anden
af profillæreruddannel-
serne, hvor de studerende
under-vises i dansk
indskoling,
specialpædagogik og et
nyt linjefag,  om socialt
udsatte børn og unge samt

Læreruddannelsen på Frederiksberg Hold 10.1. og 10.9 - december 2010 - side 4



SemiNews 2. sektion
TEMA OM BESPARELSERNE

Nicolai Skipper

Undskyld, hvad var det i midten?

Introduktion til TEMA sektion

Mission Impossible
De andetsteds så omtalte
nedskæringer medførte
her på stedet en blokade
af institutionen. Kloge
folk ved, at pres avler
mod-pres. Altså i dette
tilfælde: Med udsigt til
reduceret indlæring
blokerer de indirekte ofre
selv for adgangen til
videnstemplet...javel, Ja.

Storm P havde helt
sikkert været mand for en
god tegning og en
underfundig bemærkning.
Ikke at undertegnede på
nogen måde er uenig med
initiativtagerne, eller for
den sags skyld blokade-
deltagerne, kun en stille
undren over selektion af
aktionsmodel.

Nå! Heldigvis var det en
yderst vellykket aktion,
der udover en masse
dejlig samvær resulterede
i positiv og flot placeret
omtale i de fleste
oppositionsaviser.
Mission accomplished!

Alene truslen om dette
elevudførte overgreb mod
dagens planlagte under-
visning afstedkom mulig-

vis en vis resignation hos
de onde folk højere oppe i
systemet.

Rygterne om 10-12
afskedigelser blandt
underviserne viste sig på
aktionsdagen kun at reali-
sere sig som 2 folk i
administrationen og 3
undervisere på 1-års-
kontrakter, der ikke
bliver forlænget. Synd og
skam, men trods alt ikke
så alvorligt som frygtet.
Vi håber, at der ikke
breder sig en Ulven
kommer- fatique blandt de
engagerede studerende.

I dette for vort land...
At så vi overhovedet står i
en situation med ned-
skæringer på uddann-
elsesområdet, i en tid der
skriger på uddannelse,
kan vi desværre ikke
kommentere på i nær-
værende skrivelse, da vi
endnu ikke har mødt
nogen, der var i stand til
at forklare sammen-
hængen, så vi forstod det.
Vi ved fra tidligere
erfaringer med den
nuværende regering, at
man ganske ofte itale-
sætter åbenlyse forring-

elser som værende
skarpsindigt produktive
optimeringer, og at man
kontinuerligt, med helt
uhørt konsekvens og
løjerlig skråsikkerhed,
sidder al fagkundskab
overhørig. Vi må håbe, at
denne nye smågenialt
udtænkte nedskæring
ikke hører til i den sidste
kategori.

For lige at runde Storm P
igen på vej ud af dette
morads....
To vagabonder mødes.
Den ene har en stor
frakke med én voldsomt
overdimensioneret knap
på midten. "Hvorfor har
du sådan en stor knap på
frakken?," spørger ham
uden knap. " Det er fordi,
at når den er så stor, kan
jeg nøjes med én knap, "
svarer indehaveren af
knappen. Efter en kort
tænkepause konstaterer
spørgeren "Så er det
ærgerligt den ikke er bare
lidt større, for så havde du
helt kunnet undvære
knappen." Storm P er da
vist kanon inde på Borgen
for tiden.

På de følgende 3 sider
sætter vi fokus på de
netop besluttede besparel-
ser på Metropol og
uddannelsesområdet
generelt.

Hvad skete der lige præcis
d. 22. november i
forbindelse med blokaden
af vores egen institution?
Hvilke direkte følger får
det for de studerende her

på matriklen?

Hvad tænker ledelsen her
på stedet? Vi håber at
uddybe på de følgende
sider.

Lille nedskæring, stor effekt?

Som billedet så fortræffeligt illustrerer, kan selv ganske beskedne besparelser
resultere i helt uoverlagte forringelser. Tag nu Simon her.
Vi har sparet 4% på printerpatronen og Vupti, vi misser pointen.
Oven i købet en flot én, ifølge fotografen!
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* Hver underviser har 50
timer færre til
forberedelse, undervisning
og vejledning for holdet.

* 30 af de 50 timer går til
lektionsforberedelse.

* En studerende mister
derved 20 timer/lektioner.

Skæres, spares, spærres
Efter flere ugers uvished om
hvad der skete d. 22. november,
og hvad der fremover vil ske på
seminariet, kastes der endelig
lys over sagen.
AF Thomas Ellegård Pedersen
og Tue Zeeberg

FOTO: Kresten Bang Heinfelt

ledsaget af musik og et
enormt banner på muren.
Fotografer fra Politiken,
Ritzau og andre medier
var også tidligt ude og
dække begivenheden.
Snart mødte de ansatte
også, men det var til en
knap så hyggelig begiv-
enhed prikkerunde på
lærerværelset fra 8-10.
Herefter blev lærerne for-

nariet. Nu har jeg været
med til blokader og de-
monstrationer før og der
er sådan lidt en
"autonom" mentalitet. Det
virkede på mig som om at
man var fælles om noget
der ikke reelt gjorde en
forskel.
Hvordan synes du de
demonstrerendes
tilgang var?
De, der mødte op, med-
bragte god stemning og
var aktive under blokaden
og den efterfølgende demo
ved at være der for ud-
dannelsen og bærer fanen
højt - Nogle af bannerne
var dog lidt mærkelige.
F.eks. bar jeg "Vi gør det
med dig" ?
Hvad synes du om
opbakningen?
Følelsesmæssigt synes jeg

der var rimelig godt enga-
gement. Men aktivitete-
rne var ikke organiseret
så godt, hvilket gjorde at
de fleste bare sad og
ventede. Mht. fremmøde,
synes jeg, at det var ret
tyndt, men det kan måske
skyldes vejret.
Hvordan kunne semina-
riet spare eller skaffe
penge?
Da jeg hørte der muligvis
skulle fyres lærere, så
tænkte jeg, at hvis der
gjorde, ville den bedste
mulighed være at sam-
menlægge hold. F.eks.
kunne man gøre PIE til
auditoriefag.

Deltog du i blokaden?
Ja
Følelser i forhold til
blokaden?
Jeg synes det var rart at
være med og føle at man
støttede op omkring semi-

Deltog du i blokaden?
Ja, jeg gjorde.
Følelser i forhold til
blokaden?
Jeg er rigtig ærgerlig over
at der er nedskæringer.
Jeg synes ikke det giver

nogen mening i forhold til
det ideal vores regering
har sat op om at vi skal
være et videns-samfund
og vi vil være de bedste i
verden på uddan-
nelsesområdet. Jeg synes
allerede nu at man kan
mærke, at der er en del
undervisere, som virker
lidt pressede eller semi-
stressede i deres gerning.
Og det kan da kun blive
værre, hvis der bliver
færre lærere. Men et eller
andet sted gav blokaden
ikke rigtig mening for
mig. For hvorfor ville vi
nedlægge vores egen
undervisning her? Det
synes jeg ikke gav nogen
mening, men det vi fak-
tisk lavede synes jeg gav
rigtig god mening. At
mødes og facilitere nogle

ting for at gøre opmærk-
som på hvad der foregår.
Altså at demonstrere, lave
bannere og læserbreve.
Hvad synes du om
opbakningen?
Jeg synes den var rimelig
god. Der var ret mange
mennesker .
Hvordan kunne semi-
nariet spare eller skaffe
penge?
Vi kunne lave en kæmpe
bordfodboldturnering,
hvor det koster en
femmer hver gang man
spiller og så inviterer vi
alle mulige andre folk
udefra og fra andre
uddannelser.

Det blev i november for
meget for DSR, da det i
den næste finanslov kom
på tale at spare 144
millioner kr. på Metropol
til næste år og 360 mio. kr.
frem til 2014. Dette vil
resultere i anslåede 40-50
fyringer, og derfor gik
DSR ind i sagen og arran-
gerede en række demon-
strationer og blokader
bl.a. på vores elskede se-
minarium.

Mit navn det står med
prikker
D. 22. november kl. 7.30
mødte de lærerstuder-
ende, der havde tid eller
lyst til udendørs morgen-
mad og blokade af se-
minariet

Fyringer og tabt under-
visning
Kl. 12 ankom vi til
Campus Rådmandsmar-
ken hvor vi gik sammen
med bl.a. vordende jorde-
mødre og socialrådgivere -
halvt for at holde varmen.
Det virkede dog ikke som
om der var den store del-
tagelse fra Campus Råd-
mandsmarken, hvor der

mest blev set ud af
vinduerne.
Ida Auken (SF), Metropols
rektor Stefan Hermann,
og formand for Metropols
studenterråd Lise Anker
Pedersen holdt taler.
Ved en 13-tiden brød de-
moen op og folk gik glade
og tilfredse hjem.

hindret i at undervise,
men de så sympatisk på
vores kamp.
Efter en times tid trak vi
inden for og blev sat i
gang med at lave bannere,
læserbreve og slagsange
godt hjulpet på vej af
seminariets eget band.

Menneskelige tab
De finansielle besparelser
har resulteret i menne-
skelige tab: En medar-
bejder i Pædagogisk Me-
dieCenter, en projektmed-
arbejder i administration-
en samt 3 undervisere på
etårskontrakt forsvinder.
Fremover vil der pr.
underviser være 50 timer
færre om året til for-
beredelsestid, undervis-
ning og vejledning for
holdet.

Demonstration gennem
København
Kl. 11 gik nogle folk hjem,
men langt de fleste
studerende gik med en
højtspillende demovogn
samlet mod Campus Råd-
mandsmarken under slag-

sange, som vi vist sent
glemmer, kreative ban-
nere samt en politimo-
torcykel der banede vejen
gennem Københavns ga-
der. Undervejs mødtes vi
med optog fra andre af
Metropols uddannelser og
kom forbi flere skoler
hvor lærerne afbrød und-
ervisningen, og børnene
vinkede ud af vinduerne.

Metropol, et autoværk-
sted
Metropol består af 6
professionsuddannelser
med 19
underuddannelser. Dertil
udbydes der i runde tal 40
videreuddannelser og 30
kurser. Alt fra sygepleje
og sundheds-forskning
over undervis-ning og
socialrådgivning til
virksomhedsøkonomi og
teknologiudvikling
dækkes ind af dette
autoværksted, der uddan-
ner mekanikere til at
smøre tandhjulene og fyl-
de brændstof på sam-
fundets motor, så det
kører på skinner - også
selvom der er sne på

Stine, 1.årgang

FOTO: Kristian Jakobsen FOTO: Kristian Jakobsen

Thomas, 1.årgang

Ansvarshavende redaktør for denne avis er: Kenneth Reinecke Hansen. Ansvaret omfatter ethvert krav, som i forbindelse med medieansvarsloven kan eller skal rettes mod den
ansvarshavende redaktør, herunder alle krav, som strafferetligt, medieretligt, ophavsretligt eller lignende måtte blive rettet imod udformningen og anvendelsen af tekst og illustrationer i såvel
redaktionelle tekster som annoncer. Ekstra Bladets redaktør er uden ansvar for nærværende blads indhold.
Tema: Kristian Lilhauge Jakobsen, Lasse Blom Kristensen, Mads Ærbo Helbak, Naja Baran, Nicolai Skipper, Simon Dippel Kristensen, Thomas Ellegård Pedersen, Tom Blicher Jensen, Tue Zeeberg.
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Uundgåelige nedskæringer?
"Ligegyldig hvor man skærer..."

Uundgåeligt med forringelser på læreruddannelsen, omfanget af
besparelserne taget i betragtning.
DSR roser Metropols ledelses samarbejdsvilje og de forskellige aktioner
rundt omkring på hele institutionen.

I forbindelse med
den nye
uddannelsesreform
, har regeringen
valgt at gennemføre
yderligere
besparelser på de
videregående
uddannelser. Det
har betydet at
mange uddannelses
institutioner er
blevet ramt af
nedskæringer,
heriblandt
Læreruddannelsen
Metropol
Frederiksberg.
Nedskæringerne
resulterede i en
bred utilfredshed
blandt de
studerende, som
blandt andet
udmøntede sig i en
blokade af

Vi slap billigt!

AF Simon D. Kristensen og Mads Æ. Helbak

FOTO: Torben Joon Busk, næstformand i DSR

Hvordan kunne semi-
nariet spare eller skaffe
penge?
Jeg synes det at fyre
lærere, er en dårlig løs-
ning. Jeg tænker det må
være det administrative
der skal skæres ned på og
ikke selv lærerne og und-
ervisningstiden. Hvis det
skal være noget rent
personalemæssigt må det
være det administrative
eller papirarbejdet i hvert
fald. Ellers en meget fed
idé med at noget at
fredagscaféen går til læ-
rerne, men jeg tror bare
ikke det rykker noget i det
store billede. Jeg kan godt
se at man skal spare. Det
bør bare ikke være på
undervisningen.

Deltog du i blokaden?
-Nej, det var jeg ikke.
Så var det fordi du ikke
havde tid eller fordi du
ikke havde lyst?
Halvt af hver vil jeg sige.

timeantallet pr. elev kom-
mer til at falde fra de
nuværende 1200 timer til
1150 timer årligt, kurser/
konferencer og andre
tilbud til de studerende vil
blive brugerbetalte og
personalet får sparet deres
personaletur væk. Der vil
komme til at være en
større udskiftning blandt
under-visere og sidst men
ikke mindst vil det
resultere i mindre
klasseundervis-ning og
flere forelæsning-er."

Føler i at DSR, som de
studerendes talerør,

bliver hørt i den politi-
ske debat?
"Vi er kommet ud over
kanten! Det beviser den
store mediedækning af
vores blokade og demon-
stration d. 22/11 og det er
ikke kun Læreruddannel-
sen Frederiksberg, men
hele Metropol og andre
læreruddannelser som har
meldt sig ind i kampen. Så
sent som i dag (red. 7/12)
var der en journalist fra
P3 ude og lave et interview
omkring nedskæringerne.
Vi synes bare at det er
enormt ærgeligt, at det
først er når tingene er lige

Jeg havde halvt ikke lyst
til at stå og fryse udenfor
for ingen verdens nytte og
så havde jeg derudover
tre timers møde ude på
min praktikskole,
Hvordan kunne semin-
ariet spare eller skaffe
penge?
Jeg går helt klart ind for
en kagebod, som lærerne
kunne stå i...eller toast.
Det er også altid godt. Lidt
mere seriøst bud er måske
at leje hallerne ud i week-
enden og skaffe penge på
den måde især her nu
hvor det er vinter og fod-
boldholdene er stoppet
udendørs

Deltog du i blokaden?
Nej, det gjorde jeg ikke.
Hvorfor?
Jeg var på arbejde. Jeg
prøvede at få fri, men det
kunne ikke lade sig gøre.

Vi har snakket med en
en repræsentant for de
studerende, næstfor-
mand for De Studeren-
des Råd Torben Joon
Busk, for at få deres
syn på konsekvenserne
af nedskæringerne.

Hvorfor er DSR imod
nedskæringerne?
"DSR er til for at varetage
de studerendes interesser,
og vi mener at ned-
skæringerne vil skabe
forringelser i forhold til
lærerstuderendes studie og
studieliv. Vi mener, at de
studerende, på baggrund
af nedskæringerne, vil
være dårligere stillet end
tidligere. Dette kan og vil
DSR ikke acceptere, da vi
kæmper for at få uddannet
bedst muligt kvalificerede
lærere. "
Føler i at informa-
tionen, til de studer-
ende, omkring ned-
skæringerne har været
fyldestgørende?
"Ledelsen har på
baggrund af politik ikke
altid været i stand til at
udtale sig om konkrete

detaljer i sagen, men har
gennem hele forløbet været
enormt samarbejdsvillige.
Kommunikationen er gået
fra ledelsen til DSR og
herfra videre til de
studerende. Vi føler at den
information vi fra DSRs
side har videreformidlet til
de studerende både har
været fyldestgørende og
positiv, dette kom også til
udtryk i de studerendes
gode opbakning til blo-
kaden af skolen og den
efterfølgende demonstra-
tion.

På hvilke områder
synes i at nedskær-
ingerne forringer de
studerendes uddannel-
se ?
"I første omgang vil det
ikke gå så meget ud over
selve uddannelsesformen,
men det er jo også kun
første sparerunde. Mange
af de administrative om-
råder er blevet centralise-
ret, hvilket vil gøre mange
af de administrative om-
råder mere indviklede. Det
vil blive sværere at blive
optaget på uddannelsen,

Annette Vedel Hestbæk,
vicestudierektor på Met-
ropol Læreruddanelserne,
oplyser at vi her på denne
skole oplevede en del
lydhørighed fra længere
oppe i systemet ved for-
handlingerne om ned-
skæringerne. Hun og led-
elsen mødte blandt andet
forståelse for skolens
synspunkt om at lokal-
erne på Nyelandsvej umu-
liggjorde højere klasse-
kvotient, og at nedskær-
inger, udover de altså nu
vedtagne, ville forringe
undervisningen i urimelig
grad. Argumenter som
altså mødte velvilje fra
Camilla Vang, Direktør
LLS.

All is not well.
Thøger Johnson udtaler,
at med mindre der kom-
mer en ny regering, vil
der sandsynligvis komme
flere nedskæringer. Fokus
ved de netop gennemførte
var at ramme under-
visningen mindst muligt,
hvilket også må siges at
være lykkedes til en hvis
grad. Thøger udtaler des-
uden at det altid bliver en
dårligere uddannelse, når
der skæres i timetallet,
men mener i øvrigt at
denne omgang af ned-
skæringer er så lille, at
den ikke giver den store
virkning på kvaliteten af
læreruddannelsen.

på vippen til en afgørelse,
at politikerne åbner for
debatten."

I tilfælde af yderligere
nedskæringer, vil DSR
så opfordre til kraftig-
ere modstand end en
blokade?
Det vil falde folk helt
naturligt at reagere kraf-
tigere i takt med at ned-
skæringerne fortsætter og
folk begynder at kunne
mærke det på deres
daglige studieliv, f.eks. ved
en indførelse af større
klasse-kvotienter og færre
under-visningstimer. "

Hvilke økonomiske
prioriteringer ville DSR
foreslå politikerne og
ledelsen at lægge vægt
på i fremtiden?
"Mere vægt på uddannel-
sessystemet generelt, vi
studerende er fremtiden og
ønsker at komme ud som
kvalificerede professionelle
mennesker, som kan ud-
føre et stykke arbejde vi
kan stå inde for. "

Når nu nedskæringerne
skulle gennemføres,
hvordan ville man så i
DSR have prioriteret
anderledes?
"Ligegyldig hvor man
skærer vil det forringe ud-
dannelsen, så DSR ville
helt have undladt dem! "

Kasper, 3. årgang

FOTO:  Kristian Jakobsen

Kasper, 4. årgang

FOTO:  Kristian Jakobsen

form. Faktabokse skaber
dermed nemt et overblik.
Kun de allervigtigste
oplysninger er  skrevet ned,

ofte så de kan sammenlignes
med indholdet i andre fakta-
bokse.   De er gode til at bryde
en side  op og henvender sig

naturligt til folk på farten
og den kræsne læser.
Faktabokse er perfekte til
lærerstuderende.

I en faktaboks kan du læse
om et emne i en meget kort
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ER DU AKTIVIST ELLER FESTABE?
Test dig selv:

Af Line Tresselt, Naja Baran og Tom Blicher.

9. Hvor mange fredagsbarer har du
deltaget i i år?
a. 0 - 2.
b. 2 - 5.
c. 5 - Jeg møder trofast op hver fredag.

7. Er du medlem af de Lærerstuderendes
Landskreds?
a. Ja.
b. Nej.
c. Girokortet ligger stadig hjemme på mit
køkkenbord.

Blokade og Fredagsbar? FOTOS:
Kresten Heinfelt  og  Kristian Jakobsen

"Besparelser på Metropol
Skaber dårlig folkeskol'"

1: a=1 , b=3, c=2. 2: a=3, b=2, c=1
3: a=2, b=3, c=1.  4: a=1, b=3, c=2
5: a=3, b=1, c=2.  6: a=1, b=2, c=3
7: a=1, b=2, c=3.  8: a=3, b=2, c=1
9: a=1, b=3, c=2. 10: a=3, b=1, c=2

DAGENS JULESANG

Som du sikkert ved, så var der mandag d. 22. november blokade på Frederiksberg Seminarium på grund af de omtalte
nedskæringer på vores elskede uddannelse.  Det store spørgsmål er så, om du var at finde foran skolen, eller om du lå
og sov sammen med scoringen fra sidste fredagsbar.  Tag denne test og find ud af dit sande jeg.

1.Møder du op klokken 8.00 til blokade, eller
sover du længe, så du er frisk til aftenes
udskejelser?
a. Ja, jeg kommer til tiden og er med til at
forberede dagens aktiviteter.
b. Jeg sover til klokken 10 og er med til
demonstrationen.
c. Jeg sover til jeg vågner og er frisk til
fredagsbaren senere på dagen.

2. Hvor mange penge skal der spares på
Metropol.
a. 130 - 140 millioner.
b. 140 - 150 millioner.
c. 150 - 160 millioner.

3. Er du til indendørs hygge eller til en rask
gåtur?
a. Jeg elsker at være indendørs og er
sjældent udendørs.
b. Det kommer lidt an på årstiden.
c. Jeg elsker at få røde kinder og indånde den
friske luft.

4. Hvor mange penge bruger du i gennemsnit
til en fredagsbar?
a. 0 - 50 kr
b. 50 - 150 kr.
c. 150 -  mere kr.

5. Hvornår føler du mest fællesskab med
dine medstuderende?
a. Når vi har undervisning.
b. Når vi sammen kæmper for en sag.
c. Ved fællesskål.

6. Hvor meget tid bruger du på dit studie
ud over din undervisning?
a. 0 - 2 timer om ugen.
b. 2 - 5 timer om ugen.
c. 5 - jeg bor nærmest på Seminariet.

8. Hvad er du mest til?
a. Brunch.
b. Øl, selvfølgelig.
c. Bannermaling.

10. Hvad er næste linje i sangen "Der går min
klasselærer "af TV2?
a. Øhh?? Hvordan ser han ud?
b. Det ham der går lige der.
c. Den sang er sgu ikke lige mig.

Højt fra træets
grønne top
stråler juleglansen
spillemand, spil
lystigt op
nu begynder dansen.
Læg nu smukt din
hånd i min ,
ikke rør ved den
rosin!
Først skal træet
vises
siden skal det spises.

0- 10 point: Du er AKTIVIST.
NEDSKÆRINGER PÅ METROPOL, SKABER DÅRLIG FOLKESKOLE!
Du er en frontløber. Det var dig der på forhånd havde været ude og
grave brostenene løse. Du kæmper for din sag, men hvad med lige
at tage en fyraftensbajer?

20 - 30:  Du er en FESTABE.
SKÅL I SKIVET, SKIBBER!!! Hvis ikke du i forvejen er medlem af
Kultus, så tag og bliv det. Du er en fest, og det nyder dine
medstuderende godt af. Men hvad med at give din lever en
chance, og find ud hvad nedskæringerne rent faktisk gør ved din
uddannelse.

10 -  20 point:  Du er en medløber.
HOLD DA HELT OP! Du spiller sgu på alle heste, hva?
Men hey, tak fordi du støtter op om så mange ting, men har du
hjertet med? Måske du bare skulle  koncentrere dig om det vi
faktisk er her for- nemlig at blive en god lærer.

Vidste du at...
- der er 24 fredagsbarer
på et år
- 6 arrangementer
- næste store fest er
julefesten d. 17/12-10.
- der var cirka 150  med
til sidste fredagsbar.
- der var  cirka 150  med
til sidste demonstra-
tion
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 Happy New Year
   Det helt rette outfit skal findes! Og her er alt UNDER 1000,-

FEM geniale undskyldninger
for at bytte dine julegaver

Testsmagning
af Julebryg

Er du en af de mange, som aldrig kan finde på den helt rigtige - og ikke mindst troværdige
- undskyldning for at bytte dine julegaver? Hvis ja, så læs nedenstående guide, og vær
klar med undskyldningerne, når de dårlige gaver åbnes.

Ønske: Frokost på Kong
Hans
Det får hun: Ude godt
men hjemme bedst. Lækre
madder - hjemmelavet i 40
kvm lejlighed.

Ønske: Ole Henriksens
cremer
Det får hun: Ultra
lækker yoghurtcreme med
honning og agurk -
hjemmelavet of course.

Ønske: Eksklusiv
kokkekniv fra Global
Det får hun: Ikea
Kokkekniv - Ikea er også
globalt.

Ønske: Dejlig, varm
strikhue
Det får hun: Et sæt
strikkepinde og et garn-
nøgle

Ønske: Royal Copenha-
gen-kop
Det får hun: En kop fra
skabet, du selv har malet.
Det kunne næsten være
Royal Copenhagen

-

Tuborg Julebryg 9,95kr +pant
Kassia **** "Den er okay"
Simon **** "Den er okay"

Nørrebro Bryghus Julebryg
20kr +pant
Kassia **** "God fylde"
Simon **** "Den lugter af
pebernødder. Rigtig god!"

Harboe Julebryg: 5,50kr +
pant.
Kassia: * "Den smager røget"
Simon: ingen stjerne "Den har
en vammel smag"

Tekst og foto af: Mille
Hedegaard & Katrine
Maglegaard

Tøj fra Mor
"Hold da op mor, den er
virkelig flot. Jeg har bare
desværre lige fundet ud
af, at jeg kun kan tåle
polyester."

Bog fra far
"Tusind tak far, men jeg
har lige været til brunch
med forfatteren og fået et
fyldestgørende referat."

Køkkengrej fra mormor
"Ej mormor, den er godt
nok flot, men desværre er
mit køkken lige brændt
ned."

Ur fra kæresten
"Ih skat, hvor er du bare
dejlig, men sammen med
dig eksisterer tiden ikke. "

Oplevelse med venner
"Det lyder super hygge-
ligt, hvornår er det? Øv,
den weekend har jeg
besynderligt nok timer...
SORRY."

Butterfly: Red Collar
Project, 159,-

Skjorte: Cheap Monday,
399,-

Blazer: Selected Homme,
599,-

Bukser: Elvine, 699,-

Kjole: Motel, 449,-

Jakke: Only, 399,-

Armbånd: Nelly
Accessories, 39,-

Wedges: Nelly Shoes,
349,-

Clutch: Jean Blush, 99,-
Sko: Fred Perry, 879,-

Af: Marie Lemann Hvidberg

Simon Beukel

Kassia Andersen

Til HendeTil Ham

Her er nogle gode, kreative  og meget SU-venlige forslag til, hvordan du kan få råd til mors dyre julegaveønsker

Foto: nelly.com (bragt med
tilladelse)

Af Kassia  Andersen og Camilla H. Larsen

Ønskeseddel frit tolket efter SU-budgettet
Af Mille Hedegaard & Camilla Haderup Larsen

Vi har sat os for at finde
julens bedste og billigste
øl. I den forbindelse har vi
fået hjælp af Kassia og
Simon, som her giver
deres bud på, hvilke øl du
skal købe til

Nytåret nærmer sig!
Festen skal begynde,
champagnepropper-
ne skal springe, og
fyrværkeriet skal far-
ve himlen i millioner
af farver. Dette er af-
tenen, hvor man skal
se lækker-smækker
ud! Skjorten skal
stryges, skoene skal
pudses, håret skal
sættes, og make-
uppen skal lægges.
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Pift din januar op - BILLIGT!

Mange tror at pizza og masser af kaffe virker dagen derpå,
men tro om igen. Hvis du vil af med dine tømmermænd
hurtigt, kan du følge disse råd:

Hjælp mod julens tømmermænd

Af Mette Illemann og Kassia Andersen

Vi kender alle de
kedelige, gængse
nytårsforsætter :
Stop med at ryge, tab
fem kilo, og lad være

med at drikke i januar.
Men hader vi dem ikke
bare? Hvor trætte er vi
ikke af at høre, hvor
helgenagtige folk gerne

vil være i det nye år?
Derfor er vores opford-
ring til dig, kære læser,
at gøre det, du
allerinderst vil.

Ryg så mange smøger,
du vil, snav den, du vil,
spis al den slik, du vil,
og gør det hele med god
samvittighed. Og husk

på at give los for det, du
har allermest lyst til.
Rigtig godt nytår, og
Gud bevare Danmark.

Vinterstil på semi

Glem alt om nytårsforsætter - hvad skal vi egentlig bruge dem til?

Asparges beskytter
leveren mod
giftpåvirkningen
Det er bevist, at der er
mange naturstoffer i
asparges, der har en
positiv effekt på cellerne.
Hvis der kommer frem-
medstoffer i kroppen, som
alkohol, kan asparges
være med til at mindske
ubehaget. Dog ved man
ikke, hvor mange
asparges man skal spise,
før det har nogen virkning
- men det er et forsøg
værd. (videnskab.dk)
Mælk til maven
Hvis du har problemer

med maven, så tag et glas
mælk. Det hjælper på
mavesyren (netdoktor.dk)
Spis let og sødt
I stedet for fed mad, som
forværrer din kvalme, så
spis lette retter. Spis f.eks.
bananer, suppe eller
yoghurt. (fpn.dk)
Snup en banan
Bananer er godt, hvis dit
blodsukker er lidt lavt,
det øger mængden af
signalstoffet serotonin i
hjernen, så du kommer i
lidt bedre humør. (fpn.dk)
Kaktussen
Kaktuspillen er en god idé
at ty til og anbefales af

mange. Effekten skyldes
det aktive stof i figen-
kaktussen, der hedder
Nopal. Det reducerer
kroppens udskillelse af
giftstoffer i forbindelse
med nedbrydningsproces-
sen af alkohol. Tag tre
kapsler inden festen, og
gerne tre mere før du går i
seng (med24.dk)
Sidste udvej
Hvis intet af dette virker,
kan du tage et par re-
parationsbajere.

Tiden er kommet, hvor vi
skal pakke os ind i varmt
tøj for at udholde kulden

på gangene Vi har derfor
spottet nogle studerendes
personlige vinterstil.

Billige spisesteder/ cafeer

Underholdning

Downtown.dk                                                 Se aktuelle tilbud hver dag

Gratisstart.dk                                                 Links til f.eks. hjemmesider med gratis og billige ting

Spar30.dk                                                            Spar 30 % og få råd til mere

Gratis-ting.dk                                                 Navnet siger det hele

Forkælelse

Af Stephanie Dresler og Marie Lemann Hvidberg

Foto: Marie Lemann Hvidberg

Frederiksbergsvoemmehal.dk         Få varmen, forkæl dig selv, og tag i svømmehallen for kun 36 kr.

Rizras    (Kannikestræde                     Vegetarbuffet fra 79 kr. eller en lækker burger  med  fritter til 85 kr.
og Kompanistræde)

Cafe Obilix                                                        Hyggelig cafe med  fri internet og masser af tilbud til  studerende.   Få nachos til 35 kr. eller sandwich til 59 kr. For alle
(Vesterbrgade)                                          studerende er der happy hour på spiritus hverdage fra 16-19 og lørdag 23-01

Mexibar(Elmegade)                               Billige, lækre drinks fra kun 44 kr.

Lastsale.dk                                                      Spar 50 % på  teaterbilletter til samme aften. Billetterne frigives klokken 16.

Retrobar(Knapbrostræde)             Jazzkoncert d. 22 . januar.  Gratis indgang

Mik.dk                                                                     Her finder du en lang liste over gratis museer, bl.a. Statens Museum for Kunst og Musikmuseet

Af Katrine Maglegaard og Mette  Illemann

Model: Catrine Peulecke
Jakke: Fjällräven
Halstørklæde: H&M
Sko: Vagabond

Model: Kristian Jakobsen
Jakke: Elvine
Halstørklæde: Carlings
Handsker: Samsøe
Samsøe
Sko: Fred Perry

Model: Jesper Borré
Jakke: H&M
Halstørklæde:
Hjemmestrikket
Hue: The North Face
Sko: Nike

Foto af:  Marie Hvidberg

Plenum (Skt. Hans Torv)                     Lille, hyggelig cafe. Spis god, billig morgenmad fra 25-50 kr.

Af: Mette Illemann og Marie  Hvidberg

Læreruddannelsen på Frederiksberg Hold 10.1. og 10.9 - december 2010 - side 6



Fed Fredagsbar på
Frederiksberg
Af Isabel Hestbech og Maria Winding

Charmerende studerende er glade og poserende! AF ANNI JENSEN

Thøgers tanker

Mulighederne er der
Hvilke muligheder har man som studerende på seminariet for at
deltage i det sociale liv? Man ser ham alle steder og man kan
næsten ikke have undgået at have stødt på ham. Vi har haft en
lille snak med den engagerede Lars Bo Hansen om hans viden
omkring mulighederne inden for det sociale her på
læreruddannelserne Metropol. Fredsnyt.dk

"Muligheden
er der, men det
er op til én
selv."

Lars Bo,

have noget at gøre med at
der på vores seminarium
er flotte piger. En mandlig
studerende fra CBS
udtalte at grunden til at
lige præcis han og hans
venner foretrak vores
seminariums fredagsbar,
var pga. alle de flotte
hunkønsvæsner og de

gode billige fadbamser.
Udover CBS-gutterne
tiltrækker vores fredags-
bar også flere af vores
medstuderende fra andre
Metropoluddann-elser. De
studerende op-lever også
en stor inter-esse for
fredagsbaren på skolen
fra deres omgangskreds.

Hver fredag har de
studerende deres venner
med og vennerne bliver
med det samme indklude-
ret i fællesskabet.
Metropol er efterhånden
blevet et rigtig godt sted at
kickstarte sin weekend.

Hvordan oplever du det
sociale liv her på skolen?
På mange måder rigtig
godt. Festerne er dog en
anelse for meget præget af
druk. Det kunne måske
være godt med nogle
fredags-hygge-cafeer. Det
vil give plads til dem, der
ikke vil feste hele tiden.
Har det sociale liv udviklet
sig under din tid som
rektor?
JA! For 17 år siden var
skolen meget mindre. Der
var ingen foreninger og
heller ingen fredagsbarer,
der var dog fester og
julerevyer.
Var du selv social dengang
du studerede?
Jeg kunne og kan
selvfølgelig drikke en øl i
ny og næ. Dengang jeg
studerede, var der også
plads til dem, der ville
drikke kaffe, og det var
med til at skabe en
afslappende atmosfære.
Vidste du at:
Thøger var meget aktiv i
sin skolegang. Han var
bl.a. med til at køns-
integrere idrætsholdet, så
piger og drenge havde
mulighed for at spille
sammen.

Foreninger til alle
Som studerende her på
skolen er der rig mulighed
for at deltage i det sociale
liv. Alt efter hvad man
har lyst og energi til,
findes der foreninger,
udvalg og råd. Der findes
bl.a. en idrætsforening -

FredSIF, foredragsfore-
ning - FREDERIK,
musical - FredsTEATER,
det kreative hjørne -
FredsART, en poesi-
forening - FredsPOESI, og
en forening som tager sig
af introforløbet. Går man
rundt med en lille

musiker i maven, findes
FredsJAM. Kristlig for-
bund for studerende
(KFS) og Lærer-
studerendes Landskreds
må ikke glemmes, og
under råd og udvalg kan
man finder et festudvalg -
Kultus, et brugerråd,

studieråd og ikke mindst
de studerendes råd (DSR).
De arrangementer som
findes i løbet af et
studieår, har både
foreninger og Lærer-
uddannelsen Metro-pol
som arrangører, bl.a.:
Fester - efterårsfest, jule-

fest, fastelavnsfest, ter-
ningecafé, dimmisions-
fest. Juleafslutning med
julegudstjeneste. Lyse
nætter- med sang, spil og
andre indslag.

Man gør det til det man
vil
Det sociale liv har, som
tidligere nævnt, mange
muligheder. Alle
forening-er er drevet af
studerende og for
studerende, hvil-ket giver
en god energi og dynamik,
da dem som engagerer sig
i de sociale tilbud,
brænder for det.
Introperioden er bl.a. med
til at give den studerende
en god start på sit studie.
Der er her mulighed for at
lære skolen og specielt sit

stamhold at kende.
Som ny studerende er
denne periode en god
mulighed
for at skabe gode sociale
relationer til sine
medstuderende.
Som tidligere nævnt er
det op til en selv, hvor
meget energi og overskud
man har til at være, og vil
være, en del af det sociale
liv. Muligheden er der,
men det er op til én selv.

Lettere berusede og
glade besøgende
Hver uge skifter temaet,
og her i december har der
været alt fra afterski til
Star Wars. Seminews
rapporter havde kameraet
og notesblokken med til
afterski-fredagsbar d. 26.
november 2010. Imens der
blev hamret søm og spillet
bordfodbold i stor stil, gik
seminews rundt og
interviewede og fotograf-
erede unge, gamle, lettere
berusede og glade besøg-
ende. Der var bred
enighed blandt de deltag-
ende om at fællesskabet
til freddagsbaren er en
essentiel del af deres liv
på seminariet. Det er her
man danner nye
bekendtskaber på tværs af
holdene og årgangene, og
det er her man får lov at
være sammen på en
anden måde end i
hverdagen. De deltagende
var også meget enige om
at fredagsbaren på
seminariet har en tilpas
afslappende stemning, så
man føler sig velkommen

ligegyldigt om man har
været igennem en brutal
dag på lærerbænken og
ser temmelig kvæstet ud,
eller om man har sovet
længe og kommer med
rosenrøde kinder. Nogle
vælger også at tage temaet
til sig og klæder sig ud i
nissehuer, skitøj og andre
temarelaterede outfits,
hvilket altid er sjovt og
giver liv og glade dage i
fredagsbaren. Mange stu-
derende bruger fre-
dagsbaren som et sted
hvor de kan koble af efter
en lang uge med afle-
veringer, lektier og
masser af faglighed.

Lækre piger og billige
bamser
Der går rygter om at
fredagsbaren på netop
vores seminarium er den
bedste. Faktisk er den så
god, at flere fyre fra CBS,
og også fra andre
uddannelsesinstitutioner,
vælger at deltage i vores
fredagsbar . Det kan mås-
ke

VARME HUER OG KOLDE ØL SÆTTER STEMNINGEN PÅ NYELANDSVEJ
FOTO: Maria Winding

Læreruddannelsen på Frederiksberg Hold 10.1. og 10.9 - december 2010 - side 7



Vi har spurgt nogle studerende om deres forhold til Børma:

BØRMA LUKKER

Hvad gør vi når fredagsbaren er slut, Børma er fyldt og vi ikke ved hvor vi skal tage hen?

Børma er den , bar de studerende har et meget
nært forhold til. Det sker ofte , at der er ekstremt
proppet og derfor ikke plads til alle fra
fredagsbaren. Børma er et kæmpe socialt
samlingssted for de studerende fra
Læreruddannelserne Metropol.

AF Charlotte Heibø og Mette Elleskov
Hvad skal man
spise for at
undgå forstop-
pelse juleaften?

Frederiksberg allé 102

Børmas grundlæggere var
Børge og Irma, som for 23
år siden åbnede deres
drømmeværtshus: Børma.
Efter et års tid overtog
Birgit Brandt vores alle
sammens Børma.
Alle er velkomne. Den
yngste er 18, og den ældste
er 83 år. Her rafles, der
spilles brætspil og er man

til det mere maskinelle, er
der en yatzymaskine.
Den første lørdag i
december er der altid
julehygge med gæsterne
til juleklip og knas ved et
langt bord i midten at den
lille bar.
Børma ønsker alle en
rigtig glædelig jul og
håber at se alle d. 17 dec.

Solbjergvej 8

Fadøl lille 30,- stor 50,-
Flaske øl 30,-

Tuborg: lille 30,- stor 50,-
Classic: lille 30,- stor 50,-

Tuborg: lille 27,- stor 45,-
Classic: lille 28,- stor 46,-

Rosenørs Allé 32Nordre Fasanvej 46

Meget stort udvalg af øl
Vigtigt: STUDIERABAT

Isabel Hestbech og Stine Hansen Tom BlicherSimon Dippel Kristensen

Vi håber at se
alle til de næste
mange
fredagsbarer.

Glædelig jul og
godt nytår

Forhåbentlig ikke...

"Børma gør , at fredagsbaren bliver meget federe, fordi
man kan fortsætte festen lige i nærheden, i stedet for at
tage helt ind til byen. Øl er billig , og det er der alle mødes.
Fedt fællesskab og god stemning. Birgit er en dejlig dame
bag disken. Hvis Børma lukker, ville det være svært at
finde et andet sted med samme stemning."

"Der er fantastisk og autentisk stemning. Det er rart,  at
der stadig findes steder, hvor man ikke nødvendigvis
behøver at være klædt i den nyeste mode. Hvis Børma
lukker, må vi arrangere en sørgedag."

"God stemning, billig øl og fantastisk betjening, dog er
der til tider proppet, og derfor vil det være fedt at finde
nogle andre alternativer. Jeg kommer der ofte sammen
med de andre fra mit hold. Hvis Børma lukker, vil jeg tage
på MC Kluds på Vesterbro."

Dette har Seminews
været ude at undersøge,
og vi fundet nogle
fantastiske alternativer
på Frederiksberg, tæt på
Metropol. Vi har testet
stemning og priser .

Drikke mindst otte til ti
glas vand om dagen.

Drik en liter nisseøl.

Spis en masse svesker .

Drik blommesaft til
maden.

Undgå overvejende at
spise fint brød og kager.

Spis en XL Big MacFOTO: Anne Rose Kristensen
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